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Šolo gradimo na zaupanju, spoštovanju, sodelovanju, 
solidarnosti in izražanju individualnosti. Želimo bogatiti 
drug drugega in okolje, v katerem bivamo z željo, da so 
znanje, delo in veščine prepoznavne kot 
vrednote.

Življenje na Srednji poklicni in 
strokovni šoli Zreče je povezovanje 
tradicije in sodobnosti – »Dobri v 
dobrem«. 

Čeprav se zdi, da je svet vse bolj 
digitalen in avtomatiziran, vendarle drži, 
da nič novega ne nastane brez človeškega 
utripa. Mladost, ki jo dijaki izžarevate, 
se prepozna na vsakem koraku. V 
hitrem in nenehno spreminjajočem se 
svetu je še toliko bolj pomembno najti 
ravnovesje med tradicijo in sodobnostjo. 
To ravnovesje se izraža tudi v življenju 
naše šole.

Šolsko leto je polno raznolikih, zanimivih dogodkov, 
ki pritegnejo pozornost tako dijakov, učiteljev kot tudi 
širšega okolja. Veliko teh dogodkov najde svoje mesto v 
našem šolskem glasilu Koraki. 

Nekateri članki opisujejo življenje na šoli, drugi 
predstavljajo spoznanja dijakov, ki ste jih dijaki doživeli pri 
delodajalcih, kjer ste se preizkušali v svojem poklicu. Spet 
drugi opisujejo doživetja s strokovnih ekskurzij, prireditev, 
izmenjav v tujini in podobno. V glasilu so zabeleženi 
prispevki o učenju, uspehih na različnih tekmovanjih, 

druženju in ustvarjanju nepozabnih srednješolskih 
spominov ter prijateljstev. Vsi ti članki imajo skupno točko 
– šolanje na Srednji poklicni in strokovni šoli Zreče.

Utrip šolskega dela se skozi leta 
zelo spreminja. Ne le zaradi različnih 
kombinacij poučevanja, ampak tudi 
zaradi obilice novih vsebin, ki ste jih 
dijaki in učitelji pridobili v tem času. 
Novi prostorski pogoji, posodobljena 
oprema in uporaba nove tehnologije 
so prinesli mnogo novih izzivov. 
Dijaki imate možnost sodelovanja v 
skupinskih projektih, preko katerih lahko 
raziskujete, ustvarjate in rešujete težave. 
Sodobne tehnologije so odprle vrata 
novim načinom poučevanja, ki temeljijo 
na aktivnem sodelovanju dijakov, 
individualiziranem pristopu in razvijanju 
kritičnega mišljenja. A na prvem mestu 

ste vi, dijaki, vaše sposobnosti in interesi. 
Med šolskim letom smo aktivno sodelovali z lokalnimi 

podjetji in organizacijami ter skupaj ustvarjali inovativne 
rešitve. Te priložnosti vam omogočajo, da svoja teoretična 
znanja prenesete v prakso, razvijate poklicne veščine, 
se seznanite z zahtevami in s pričakovanji delodajalcev. 
Praktično usposabljanje pri delodajalcih dijakom omogoča, 
da razvijejo delovne navade, pridobijo samozavest in se 
lažje vključijo v delovno okolje med šolanjem ali kasneje 
po zaključenem izobraževanju.

Spoštovani dijaki, nekateri ste na začetku srednjega 
izobraževanja, drugi že kmalu odhajate na fakultete, 
nekateri ste že našli svojega delodajalca in nekateri se 
samostojno podajate na pot podjetništva.

Tistim, ki zaključujete šolanje, želim, da so pridobljene 
izkušnje in znanje dobra popotnica v svet. 

Vsem, ki na šolo prihajate v začetku jeseni želim, 
da se ob prebiranju našega glasila seznanite s kančkom 
pestrega življenja na naši šoli. Dijakom, ki šolanje pri 
nas nadaljujete, naj branje glasila osveži dogodke, ki so 
zaznamovali to šolsko leto.

Vsem želim obilo dobrega, sproščenega branja in 
prijetne prihajajoče počitniške dneve.

Mag. Jasmina Mihelak Zupančič,

ravnateljica-direktorica

UVODNIK

Šolsko leto je polno raznolikih, 
zanimivih dogodkov

Jasmina Mihelak Zupančič

Ravnateljica spretna tudi v varjenju
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Dragi bralci,
pomlad se je prevesila v poletje, pred nami pa je nova in 

zanimiva izdaja Korakov, kamor smo zapisali le delček vseh 
zanimivih utrinkov v tem šolskem letu. 

Učenci osnovnih šol in dijaki nižjih letnikov za nekaj tednov 
zapuščate šolske klopi, snov, profesorje in sošolce. Zaključni 
letniki smo prišli do zadnjega poglavja srednješolskega 
izobraževanja, ki se ga bomo kljub trdemu delu spominjali z 
nasmehom na obrazu. 

Tako kot smo mi, boste 
tudi nekateri drugo leto 
prvič prestopili vrata šole, 
polne novih obrazov in 
znanj. Za šolanje na Srednji 
poklicni in strokovni šoli 
Zreče sem se odločil zaradi 
bližine šole, odličnih profe-
sorjev, sodobne opremlje-
nosti in vseh dobrih pohval, 
ki jih nemalokrat tudi sam 
izrečem.

Profesorji so nam 
vedno stali ob strani in so 
bili za dodatno razlago ter 
sodelovanje v projektih pripravljeni ostati tudi po pouku. Prvi 
šolski dan nas je pred vrati sprejela profesorica Tjaša Rajšp. 
Po nekaj tednih druženja smo spoznali, da nas vse združuje 
mladostniška energija. 

Med izobraževanjem sem veliko doživel. Najraje se bom 
spominjal mednarodnih projektov, sodelovanja na prireditvah, 
izletov, druženja s sošolci in šolskega benda, v katerem sem bil 
aktiven vsa štiri leta. Čeprav smo bili člani benda vajeni odrov, 
smo imeli do prihoda mentorja Borisa Pokorna nekaj manjših 
težav. Mentor nas je združil z bendom konjiške gimnazije 
in nas vodil do popolne izvedbe skladb slovenskih in tujih 
izvajalcev, ki so bile del prireditev na naši šoli in na gimnaziji. 
Sodelovanje v glasbeni skupini je bila velika obveznost. Zaradi 
vaj sem nemalokrat tudi izostajal od pouka. Kljub temu so vaje 
zaradi dobrih prijateljev in ljubezni do glasbe postale čas za 
sprostitev.

Šole ne jemljem kot ustanove, iz katere sem odnesel samo 
strokovno znanje, pač pa kot štiriletno pripravo na nadaljnje 
življenje. Naučili smo se vse – od bontona v kulturnih ustanovah 
do reševanja vsakdanjih težav. 

Ne bom pozabil izmenjava v portugalski Bragi. Spoznal 
sem njihovo tehnologijo in način dela, življenjske navade, 
odkril nam neznane pokrajine in kulturo ter nove prijatelje. 
Domov sem se vrnil obogaten še z eno prijetno izkušnjo.

Srednja poklicna in strokovna šola Zreče nam je dala mnogo 
znanja. Naša odločitev pa je, ali bomo znanje še nadgradili.

Nejc Korošec, 4. Sa

Besedo ima dijakVsebina
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V oktobru smo na šoli začeti izvajati projekt Dobri v dobrem, 
v katerem postavljamo v ospredje naše nekdanje dobre dijake, 
danes zaposlene v dobrem podjetju.

Namen projekta je nadgraditi sodelovanje šole s podjetji 
iz našega okolja, predstaviti dejavnosti podjetja, s pomočjo 
nekdanjih dijakov in timov, v katerem delajo.

V tem šolskem letu se je na šoli predstavilo osem podjetij, 
in sicer Unior, Baumüller, GKN driveline, Isokon, Spargus, 
Kostroj, Jezeršek in Marovt.

Predstavitev posameznega podjetja je potekala v 
večnamenskem prostoru šole za približno 60 dijakov. V drugem 
tednu je sledilo strokovno predavanje v razredu, nato senčenje 
oziroma praktični pouk na delovnem mestu in nazadnje ogled 
proizvodnje. 

Na predstavitvi podjetja me je 
presenetil/a …

• raznolikost orodja, izdelkov
• prepoznavnost v svetu
• sodelovanje s številnimi podjetji
• visoka izobraženost
• organiziranost in prepoznavnost
• zagotavljanje kakovosti nad standardi
• povezovanje z različnimi vrstami športa
• skrb za mlade in dobro počutje zaposlenih
• direktorjevi odgovori
• število zaposlenih naših nekdanjih dijakov
• prijaznost in dobrosrčnost
• velikost podjetja

Načini sodelovanja s podjetji  
po meri dijakov

• risanje načrtov
• več sodelovanja s podjetji
• pri praktičnem pouku
• PUD
• ogled operacij za pomoč pri končnem izdelku
• 4. izpitna enota v podjetju
• ogled dela v podjetju
• programiranje
• štipendija
• počitniško delo

Dobri v dobrem

V žarIŠčU

GKN driveline z nami

Dobri v dobrem

Šolski 
center

Unior
Baumüller

GKN
driveline

Isokon

SpargusKostroj

Jezeršek

Marovt

…

V podjetju Baumüller
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V žarIŠčU

Izzivi za sodelovanje s podjetji,  
izdelki (dijaki)

• lažji, trpežnejši in cenejši izdelki za  
avtomobilsko industrijo

• utež za traktor
• narediti motor, avto
• vijaki, rezila
• krožna brana
• izdelovanje ojnice
• obdelava titana
• poslovanje v kriznih časih
• reševanje konkretnih problemov
• avtomatizirane linije
• kovanje
• upogibanje pločevine
• problem temperaturnega raztezanja tankih  

pločevin pri varjenju

Pripravila: Marjana Cenc Weiss

Predstavitev podjetja Marovt

Kostroj - strokovno predavanje 

V Isokonu

Odprtje projekta z Isokonom

Predstavitev Uniorjevega orodja

Okrasitev drevesca z okraski 
iz podjetja Baumüller
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Umetna inteligenca – projekt AI4ED

Umetna inteligenca (UI) je tehnologija, ki je v kratkem 
času postala najbolj vznemirljivo in široko uporabno orodje. 
Zmožnost računalnikov, da »razmišljajo«, se učijo in izvajajo 
naloge, ki so bile nekoč rezervirane samo za človeški um, 
odpira številne nove možnosti in ustvarja napredke na različnih 
področjih. Na Šolskem centru Slovenske Konjice-Zreče od 
decembra 2022 sodelujemo v projektu AI4ED (Artificial 
Intelligence for Education) s španskimi, portugalskimi in 
nemškimi izobraževalnimi ustanovami pri razvoju UI. 

Naloga orodja bo podpora učitelju pri preprečevanju 
osipa, določevanje priporočil za uspešnejše učenje dijakov in 
študentov oz. izdelavo individualiziranega učnega načrta ter 
usmerjanje učečega v proces aktivnega učenja. Pridobljena 
znanja bomo z novim šolskim letom vključili v odprti kurikul, 
ob tem pa velik poudarek namenili tudi etiki in varnosti pri 
uporabi UI.

Tomaž Černec

Projekt AI4T – umetna inteligenca  
pri matematiki in angleščini

Projekt izobraževanja in 
izmenjave učnih praks v po-
vezavi z umetno inteligenco je 
namenjen učiteljem in posre-
dno še dijakom, ki uporabljajo 
orodja umetne inteligence pri 
šolskem delu med poukom in 
za reševanje učnih zagat tudi 
samostojno. Testna skupina 
dijakov je uporabljala UI pri 
matematiki in angleščini.

V sklopu učenja strokovne 
angleščine smo ob obravnavi 
značilnosti tvorbe preprostih 
navodil v strojništvu primer-
jalno uporabili UI orodji 
Grammarly in InstaText. 
Tako smo zapisana navodila 
v angleščini jezikovno preve-
rili, nato pa ugotovili, da je 
InstaText uporabniku prija-
znejši in z vidika varovanja 
podatkov ustreznejši.

Mateja Smolar Tič

6

Umetna inteligenca spreminja 
naše delo in življenje

UmetNa INtelIgeNca
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UmetNa INtelIgeNca

7

Kaj o umetni inteligenci menijo dijaki?

Umetno inteligenco uporabljam, če želim, da mi kakšne 
zapletene stvari razloži na preprost način. Kadar imam kak 
problem in ga ne znam razrešiti, je ChatGPT hitra pomoč. 
Menim, da približno 70 % dijakov uporablja pri učenju umetno 
inteligenco.

Jan Kamenik Kamenšek, 3. Sa

Med mladimi se je zelo razširila raba umetne inteligence, 
saj je vedno bolj uporabna. 

Včasih si pomagam z UI pri kakšnih odgovorih na 
vprašanja in opažam, da daje kakovostne in pravilne odgovore. 
Uporabljam ChatGPT in mu zaupam, ker imam do sedaj s tem 
samo dobre izkušnje.

Jaka Marguč, 1. Sa

Umetna inteligenca se nama zdi koristna. Uporabljava 
Mathway in Photomath za pomoč pri učenju matematike.

 

Neja Hren in Marcel Urlep, 3. GSb
 
Umetna inteligenca vse bolj vpliva na naša življenja, zato 

menim, da bi jo morali začeti bolj uporabljati, saj je lahko 
zelo koristen vir informacij. Sam sem jo že uporabljal v več 
primerih in moram reči, da se je izkazala za zelo pozitivno. 
Menim, da ima umetna inteligenca tudi negativne učinke, saj jo 
bodo nekateri zlorabljali pri testih, kar pa pomeni, da bo manj 
znanja v glavi.

Sergej Arnežnik, 3. GSb

Primeri slik, kreiranih s pomočjo UI:

Umetna inteligenca spreminja delo in 
življenje. Katera so etična tveganja 
pri njeni rabi?

Umetna inteligenca že od prve rabe v 1960-ih zbuja strah 
in navdih znanstveni fantastiki. Danes vemo, da je njen 
razvoj neizogiben in prav hitrost razvoja sproža vprašanja, 
ali je inteligentna, ali čuti, ali je kreativna in etična. Umetna 
inteligenca posnema vedenje in odzive avtorjev, zato lahko 
daje vtis, da je res inteligentna. A prav zato lahko tudi škodi, 
ker je posledica delovanja ljudi in korporacij, ki jo razvijajo. 
UI namreč ne premore dejanskega razumevanja, ampak zgolj 
predvidevanja na osnovi že videnega. Po tem, kar vemo doslej, 
modeli UI ne bodo ustvarili zavesti, a dajejo tak vtis. A če 
vemo, na kakšnih principih deluje in kako »izgleda« od znotraj, 
potem gotovo lahko trdimo, da to ni mogoče. Nujno je, da jih 
kot potencialno dobro pomoč znamo uporabljati in predvsem 
upravljati. UI ima številne pomanjkljivosti, tudi in predvsem 
etične. Dobre oblikovalke UI se zavedajo nekaterih nevarnosti 
in pasti in se zato zavzemajo za omejitve.

Jana Javornik, 

raziskovalka in predavateljica na Univerzi v Leedsu

Kot nasprotje Murnovi pesmi Sneg, ki jo spremljajo tišina, 
mir in čistost, sem z umetno inteligenco ustvaril pesem s 
prevladujočimi elementi, kot so vročina, prašna burja, suša in 
kaos, ki vladajo in uničujejo okolje.

Ognjena vihra 
 
Vročina pljuska po zemlji, 
gori žgoče sonce na nebu, 
v očeh se iskre izgubljajo, 
pod vročino se umikajo. 
 
Prašna burja razbija mir, 
suša stiska vso naravo, 
brezvladje se razširja, 
red izgublja svojo obliko. 
 
Kričanje žgočega vetra, 
ogorčeni odsevi svetlobe, 
v žrelu požrešnosti je svet, 
kaos vlada nad vsem tem. 
 
Brez vode, brez hladnega vetra, 
samo suša in opekline, 
tišina izgubljena v vrelih valovih, 
vse se topi, propada. 
 
Vročina uničuje, življenje pleni, 
nevarnost v vsakem dihu, 
sanje se izgubljajo v peklenski peči, 
kjer ni sledi snega in blaženosti.

Kevin Zlodej, 3. Sa
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FestIVal ZNaNja IN UstVarjalNOstI

Maja je na šoli potekalo strokovno srečanje z delodajalci. 
Podjetniki so se najprej posvetili dijakom in si z navdušenjem 
ogledali njihove izdelke, ki so jih pripravili za 4. izpitno enoto.

Nato je sledila okrogla miza, na kateri smo predstavili že 
obstoječe načine sodelovanja s podjetji in novosti v šoli ter 
razmišljali o novih možnostih in priložnostih. 

Srečanje je potekalo v prijetnem in konstruktivnem vzdušju, 
saj se vsi zavedamo, kako pomembno je naše dobro sodelovanje 
za razvoj lokalnega okolja.

Marjana Cenc Weiss

Znova navdušili delodajalce
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POrtUgalsKa
S Portugalske sem odšla  
z novimi izkušnjami

V nedeljo, 2. 4. 2023, smo se dijaki 3. letnikov Srednje 
poklicne in strokovne šole Zreče odpravili na Portugalsko, 
kjer smo v okviru mednarodnega projekta Erasmus+ opravljali 
tritedensko prakso pri delodajalcu. 

Zbrali smo se na avtobusni postaji v Slovenskih Konjicah. 
Nato smo se z dvema kombijema odpeljali proti letališču Treviso 
v Italiji. Po prihodu na letališče smo oddali prtljago in počakali 
na naš let. Z letalom smo leteli približno tri ure in pristali na 
letališču v Portu. Tam nas je pričakal avtobus in nas odpeljal 
do vile Garden v Bragi. Po prihodu v vilo smo dobili kartice od 
sob in razpakirali kovčke. Po večerji smo se odpravili do centra 
mesta, kjer smo se sprehodili po mestnih ulicah. 

Naslednji dan smo odšli na ogled bližnje cerkve Bom Jesus 
do Monte. Do svetišča Dobri Jezus na gori, od koder je bil 
čudovit razgled na Brago, smo se morali povzpeti po več sto 
stopnicah. V torek pa smo začeli z delom. Dopoldan sem se z 
organizatorjem programa Erasmus+ odpravila do restavracije 
Boa Boca. Tam sem se predstavila in spoznala zaposlene. 
Razkazali so mi restavracijo, me seznanili z njihovim načinom 
dela in mi dali navodila za moje delo. V restavraciji je zaposlenih 
sedem delavcev, od tega dva v kuhinji in štirje v strežbi. Moje 
delo je večinoma potekalo v strežbi, kjer sem stregla hrano 

in pijačo. Pred prihodom gostov in po njem sem pripravljala 
pogrinjke, polirala pribor in kozarce. Med vikendi smo imeli 
prosto. Ta čas smo izkoristili za oglede. Ogledali smo si Porto 
in Lizbono ter se sprehodili ob morju. Ob popoldnevih, po 
končanem delu, smo se odpravili do centra mesta na pijačo in 
se sprehajali po mestu. Odšli smo tudi do nakupovalnega centra 
Braga Parque z dvesto trgovinami. V bližini so bile trgovine z 
živili, kjer smo si kupili kaj za prigrizniti. Pot nas je velikokrat 
zanesla čez cesto v Burger King. Ob večerih smo bili večinoma 
na terasi, igrali karte in se družili.

S Portugalske sem odšla s kar nekaj novimi izkušnjami in 
videla, kako je živeti v tujini. Na praksi sem pridobila precej 
novih informacij in spoznala, da se njihov način dela razlikuje 
od našega. Všeč mi je bilo, da sem veliko časa preživela s 
svojimi prijatelji in to, da smo se še bolj povezali. V spominu mi 
bodo ostali večeri, ki smo jih preživeli skupaj in naši polnočni 
pogovori ter smeh do jutranjih ur. 

Sara Povh, 3. GSb

erasmUs+

Vzpon do svetišča

Zaključna večerja

Podelitev certifikatov
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Za vedno si bom zapomnil prijaznost in odprtost ljudi

Praktično usposabljanje sem opravljal na Portugalskem, 
v tamkajšnjem podjetju Promecel, od 2. do 23. aprila. Moja 
mentorica je bila Olga Faria.

V podjetju sem spoznal veliko novih ljudi, ki so mi 
podrobneje predstavili življenje in znamenitosti Portugalske. 
V podjetju sem pomagal delavcu na CNC stroju. Pokazal mi 
je osnove CNC stroja in dokončanje obdelovancev s pomočjo 
delavniške risbe. Tudi sam sem upravljal CNC stroj ob 
prisotnosti delavca.

Na praktičnem usposabljanju sem pridobil veliko 
strojniškega znanja. Kar pa si bom zapomnil za vedno, sta 
prijaznost in odprtost ljudi, s katerimi sem izmenjal veliko 
besed.

Tilen Kotnik, 3. Sa

Park v Bragi

Braga – praksa

majski teden na otoku čiovo
Dijaki 3. letnika smo maja 

sodelovali v mednarodnem projektu 
Erasmus+ pod naslovom »Games are 
not just a game« na otoku Čiovo v 
Dalmaciji.

V projekt smo bili vključeni 
partnerji iz Belgije, Finske, Hrvaške in 
Slovenije. Gre za projekt mladinskih 
delavcev, izobraževalcev, mladinskih 
vodnikov, socialnih delavcev za mlade 
in prostovoljcev. Namen je spoznavanje 
aktivnosti izobraževalne narave in 
uporaba te veščine pri delu z mladimi.

Užival sem v skupnih aktivnostih 
s prijatelji iz različnih držav, v 
odkrivanju Splita, kuhanju slovenskih 

jedi in počitku na plaži.
V tem šolskem letu sem sodeloval v štirih 

mednarodnih projektih. Tovrstni projekti so za 
mlade dragocena priložnost in nepozabna izkušnja, 
zato jih res vsakomur priporočam.

Jan Kamenik Kamenšek, 3. Sa

Oddih

Samooskrbni

Utrujeni Počitek

V akciji
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Oddih

Nemški dijaki na srednji šoli v Zrečah –
delovni, ustvarjalni, vedoželjni, aktivni

Dijaki nemške Franz-Oberthür-Schule so se v letošnjem 
šolskem letu v okviru programa Erasmus+ že dvanajsto leto 
izobraževali na naši šoli. Aktivnosti v okviru projekta so 
potekale v šolskih prostorih, šolski delavnici in v podjetjih 
lokalnega okolja. Navdušeni so bili nad lepotami Slovenije, 
prijaznostjo ljudi in strokovnostjo šole. V prihajajočem šolskem 
letu so ponovno dobrodošli, saj bodo s svojo prisotnostjo znova 
popestrili dogajanje na šoli. Učitelji in dijaki pa smo ponosni, 
da lahko toliko let uspešno izmenjujemo znanje in pletemo vse 
globlje prijateljske vezi tako z dijaki kot učitelji tuje šole.

Štefica Fink

Samooskrbni

Na praksi v Baumüllerju

V šolski delavnici

Adrenalinsko

Spoznavanje 
Slovenije – Piran
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Urh Ogrizek –  
borec

Sem Urh Ogrizek 
in treniram pri 
najuspešnejšem klubu 
v Sloveniji – Judo klubu 
Sankaku Celje. Judo 
treniram že trinajst let. 
Letos sem dosegel kar 
nekaj medalj: mladinski 
državni prvak, med 
mlajšimi člani državni 
podprvak in med člani 
tudi državni podprvak.

Sodeloval sem na 
evropskem pokalu, kjer 
sem bil 9. Moj največji 
uspeh je 2. mesto na 
evropskem pokalu. 

Pred nekaj leti sem 
postal mojster juda, kar 
pomeni, da sem opravil izpit za črni pas.

S šolo imam sklenjeno pedagoško pogodbo, ki mi omogoča 
prilagajanje izobraževanja. Sicer se trudim, da redno obiskujem 
pouk in pridobivam ocene. Ob daljših odsotnostih, to je na 
pripravah, se za pridobivanje ocen dogovarjam s posameznimi 
učitelji.

Tomi Bezenšek –  
želim študirati v Ameriki

Z golfom sem bil v stiku že od malega, resno pa sem se 
z njim začel ukvarjati pri desetih letih. V preteklosti sem bil 
član golf kluba Zlati grič v Slovenskih Konjicah, trenutno pa 
sem včlanjen v Racman golf klub v Ljubljani. Poleg tega sem 
tudi član slovenske golf reprezentance. Trenutno sem 19. med 
mladinci v Evropi in 57. med mladinci na svetu. Zadnji dve leti 
sem bil državni prvak v kategoriji U18.

Lani sem nastopal na ekipnem mladinskem evropskem 
prvenstvu, kjer smo z ekipo dosegli 12. mesto, in na mladinskih 
olimpijskih igrah, kjer smo dosegli 1. mesto. Letos sem zmagal 
na slovenskem amaterskem prvenstvu in na mednarodnem 
amaterskem prvenstvu Slovenije. Letos bom tudi zastopal 
Slovenijo na ekipnem mladinskem evropskem prvenstvu v 
Švici. Po končani srednji šoli želim študirati v Ameriki.

PONOsNI

KORAKI 13/2023

Naš ponos – vrhunski športniki

Gašper Macuh – spreten na snežnih strminah
Treniram alpsko smučanje pri najuspešnejšem klubu v Sloveniji – Smučarskem klubu Celje. 
Letos sem postal državni prvak v veleslalomu, dvakrat sem dosegel 3. mesto v slalomu in enkrat 3. mesto v veleslalomu. Udeležil 

sem se tudi mednarodnih tekem Topolino in Pinocchio, kjer sem osvojil 9. in 3. mesto kot skupni seštevek v državi.



Žan Kostanjšek – nepremagljiv v svoji kategoriji
Judo treniram že 10 let v Judo klubu Oplotnica. Treninge 

usklajujem s šolo tako, da ko pridem domov, se učim dve uri, 
grem na trening, po treningu še ponovim snov za šolo in grem 
spat.

Moji zadnji največji dosežki so: 3. mesto na evropskem 
pokalu Lignano pri kadetih, 3. mesto na evropskem pokalu 
Koper pri kadetih, 7. mesto na evropskem prvenstvu Poreč, 
uvrstitev na svetovno prvenstvo v Sarajevu pri kadetih, uvrstitev 
na olimpijski festival evropske mladine pri kadetih, 3. mesto 
na evropskem pokalu Lignano pri mladincih. Sem trenutni 
državni prvak v kategoriji +100, že sedem let branim ta naslov. 
Dvakrat sem bil judoist leta, in sicer leta 2019 prvi v starostni 
kategoriji U16 in leta 2022 prvi v starostni kategoriji U18.

sreBrNI
Naši dijaki radi tekmujejo v znanju splošnih in strokovnih 

predmetov ter sodelujejo na likovnih in literarnih natečajih. 
Letos so bili na državni ravni najuspešnejši Marko Špes, Nejc 
Korošec in Urh Iršič, ki so prejeli srebrna priznanja.

•	 Marko	Špes, srebrno priznanje iz znanja matematike 
•	 Nejc	Korošec, srebrno priznanje iz projekcij in 

kotiranja (PIKO)
•	 Urh	Iršič, srebrno priznanje iz zgodovine
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PONOsNI

•	 Urh	Iršič

•	 Marko	Špes

•	 Nejc	Korošec
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OD teOrIje K PraKsI

Pridobil sem veliko novega znanja

Aprila sem tri tedne opravljal prakso v Tepanju pri 
podjetju Senčila Senica, d. o. o. Spoznal sem celoten proces 
proizvodnega dela, videl nove stroje za opravljanje različnih 
nalog in pridobil veliko novega znanja, ki mi bo prišlo prav pri 
nadaljevanju šolanja. Moja mentorica je bila Lidija Senica, ki 
me je napotila na oddelek, od tam naprej pa so mi dela razdelili 
delavci. Delal sem na stroju za varjenje plastike in na stroju za 
vstavljanje železnih palic v plastične profile. Pomagal sem tudi 
pri raznih drugih delih. V podjetju sem se počutil dobro, saj so 
delavci prijazni in vedno radi priskočijo na pomoč. 

Žan Detiček, 3. Sa

Za to delo je potrebna  
velika odgovornost

Obvezno prakso – praktično usposabljanje pri delodajalcu 
– sem opravljal od 3. 4. do 23. 4. 2023 v Termah Zreče. Delal 
sem v strežbi pod mentorstvom Matjaža Kovačiča. Vsak teden 
sem imel en dan prost, da sem se odpočil. 

V strežbi sem večinoma deserviral z miz in desortiral, 
pomagal pripravljati pogrinjke, polirati pribor, razvozil sem 
posodo in uredil jedilnico. Nekajkrat sem z vozičkom obroke 
dostavil v hotel Medico. Pobliže sem spoznal potek dela v 
strežbi in ugotovil, da ni tako lahko delo, kakor se zdi na prvi 
pogled in da je za to potrebna velika odgovornost.

Enej Kokelj, 3. GSb

Moram se še veliko naučiti

Obvezno prakso pri delodajalcu sem opravljala v podjetju 
Mojstrovina, d. o. o., v Slovenski Bistrici. V tem podjetju sem 
praktično usposabljanje pri delodajalcu opravljala že lani. 
Letos sem delala zraven svojega brata in sem se naučila res 
veliko. Spoznala sem svoj poklic in da če želim uspeti kot 
strojni tehnik, se moram še veliko naučiti. 

Naja Pišotek, 3. GSb

Na praksi sem se veliko naučil

Tritedensko prakso sem opravljal v Uniorju, in sicer v 
orodjarni. Moj mentor je bil Robert Preložnik. Prvi teden sem 
spoznaval potopno erozijo, naslednja dva tedna pa sem brusil 
obdelovance na CNC-stroju. Na praksi sem se res veliko naučil.

Rok Rošer, 3. Sa

Mentor me je  
spremljal, mi  
pomagal in  
me učil

Februarja smo dijaki 2. Sa 
opravljali PUD – praktično 
usposabljanje pri delodajalcu. 
Odločil sem se, da bom PUD 
opravljal pri podjetju Pegan-
-CNC, d. o. o. Moj mentor je 
bil Primož Šretl, ki me je skozi 
vse tri tedne spremljal, mi po-
magal in me učil. Moje zadol-
žitve so bile poučne in razno-
like, največkrat sem pripravljal 
CNC stroje, stružil, brusil in 
poliral.

Anej Visenjak, 2. Sa

Na praksi sem užival
V ponedeljek, 6. 2., sem začel opravljati praktično 

usposabljanje pri delodajalcu v podjetju Satler. Praksa je 
potekala tri tedne, od 6.00 do 14.00. Moj mentor je bil Danijel 
Satler, ki je zaposlen kot vodja proizvodnje. Moja glavna naloga 
je bila čiščenje zvarov in krivljenje pločevine. Na praksi sem 
užival, saj me to delo zelo zanima.

Marko Gosnik, 2. Sa 

Na praksi sem  
se imel super

Na praksi sem bil v podjetju 
Tekoma Marguč, d. o. o. Imel 
sem odličnega mentorja in so-
delavce. Moje delo na PUD-u 
se je začelo ob 6.00 in konča-
lo ob 14.00. Ko sem prišel na 
delovno mesto, sem si nastavil 
CNC stroj (stružnico) in nato 
začel z obdelavo okroglih ko-
madov. Na stroju sem delal 
prvi teden z mentorjem, nato 
pa sem začel delati samostojno. 
Zadnje dni PUD-a sem delav-

cem pomagal na ročni obdelavi, kjer smo obdelovali različne 
komade, težke do devet ton. Na praksi sem se imel super in 
komaj čakam, da se vrnem na delo.

Jan Marguč, 2. Sa



15KORAKI 13/2023

OD teOrIje K PraKsI

Praktični izdelki naših maturantov
V programih strojni tehnik in gastronomsko-turistični tehnik je pod okriljem svojih mentorjev načrtovalo in izdelalo svoj 

izdelek za 4. izpitno enoto 22 dijakov in dijakinj zaključnega letnika. Izbrali so si različne izzive. Lotili so se naprav ali orodij, 
potrebnih za domačo rabo, didaktičnih pripomočkov, dirkalnega drona, svečanega pogrinjka in animacijskega programa.

Dušan Špoljar
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raZreDI V slIKI
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 DOgODKI IN ODmeVI

13. marca 2023 smo se izbrani ga-
stronomi naše šole ob pomoči navijačev 
udeležili tradicionalnega smučarsko-ku-
linaričnega druženja na belih strminah 
priljubljenega smučišča Krvavec. 

Sončen dan smo začeli z gurmanskim 
zajtrkom, kjer smo lahko poskusili jedi 
priznanih slovenskih chefov. Po zajtrku je 
sledil žreb štartnih številk za udeležence 
smučarskega tekmovanja. Dijaki smo 
med tem pripravili potrebne sestavine 
in pripomočke za pripravo naših jedi, 
ki smo jih kasneje postregli smučarjem 

in gostom. Za goste smo pripravili 
počasi kuhana goveja lička z višnjami, 
petnajsturni krompir in okisano čebulo. 
Na koncu je sledila »apres-ski« zabava, 
ki se je letos odvila v novem objektu na 
krvavški plaži. Za zabavo so poskrbeli 
fantje skupine Fehtarji. 

Dan je prehitro minil in domov smo 
se vrnili polni lepih spominov. Zame je 
bila to zadnja udeležba na Gourmet Cup 
Ljubljana.

Urh Iršič, 4. GTa

Dan je prehitro minil

Kuharska delavnica z luko jezerškom
V okviru projekta Dobri v dobrem smo na Srednjo poklicno 

in strokovno šolo Zreče povabili eno izmed najuspešnejših 
slovenskih gostinskih podjetij, podjetje Jezeršek. Kljub obilici 
dela, ki so ga imeli v Planici, z novo serijo oddaje MasterChef in 
z ostalimi lokali ter dogodki po Sloveniji, so se našemu vabilu 
odzvali. Še več, na obisk je prišel njihov najprepoznavnejši član 
družine – Luka Jezeršek.

Luka Jezeršek, mojster kuharstva, je dijakom v šolski avli 
najprej predstavil podjetje Jezeršek, opisal razširjeno družino, 
njihove vezi in začetke v gostinstvu. Podjetniško pot jim je 
približal z vsemi njihovimi poslovnimi enotami. V besedi in 
sliki je predstavil številne izjemne pogostitve in povabil dijake, 
da se prijavijo na delo ali opravljanje prakse pri njih.

Dijaki gastronomsko-turistične smeri so ga nato pospremili 
v šolsko kuhinjo. Ustvarili so okusne, posebne jedi, ki so se kar 
topile v ustih. Rdeča nit je bila postrv. Dimljeno so nadevali v 
testenine, pekli fileje, pripravili žepke, rahle pene, omake in 
druge priloge. Naučili so se številne trike, spoznali nove okuse 
in drzne kombinacije živil. 

Pri delu so dijaki zelo uživali, saj se ne zgodi pogosto, da 
lahko ustvarjajo s priznanim chefom. Z velikim zanimanjem 
so prisluhnili informacijam o novi sezoni MasterChefa, saj 
jim je žirant namignil, da bo zelo zanimiva, napeta in bo od 
tekmovalcev zahtevala veliko strokovnega znanja.

Helena Sovec
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Na šoli smo imeli priložnost kuhati z odličnim chefom 
Andrejem Smogavcem, ki je pred kratkim odprl novo 
restavracijo Spargus v Gastužu. Druženje smo izkoristili tudi 
za kratek pogovor, ki ga želimo deliti z vami.

Danes	ste	se	prvič	pojavili	v	vlogi	učitelja.	Kako	ste	se	počutili	
v	 naši	 družbi?	 Super, zanimivo je bilo. Učitelj ima kar veliko 
dela z dijaki.

Pred	 kratkim	 ste	 odprli	 svojo	 restavracijo	 Spargus	 v	
najstarejši	ohranjeni	gostilni	na	Slovenskem.	Kakšne	kulinarične	
zgodbe	pripravljate?

Kar se tiče kulinarike v restavraciji Spargus imamo pestro 
ponudbo. Osredotočamo se na francosko kuhinjo, povezujemo 
jo tudi z menihi, ki so prišli v Žičko kartuzijo. Nudimo pa tudi 
velik izbor degustacijskih menijev. 

Kako	je	potekala	Vaša	poklicna	pot?	Ste	že	od	nekdaj	vedeli,	
kaj	želite	postati?

Vedel sem že v 6. razredu, torej bil sem star dvanajst let. 
Začel sem prakso v gostišču Smogavc, nato sem nadaljeval v 
hotelu Evropa in nato naprej. 

Na	kaj	ste	v	življenju	najbolj	ponosni,	osebno	ali	poslovno?	
Osebno na svojo družino. Imam šest let starega fanta in 

pastorko. Pastorka rada kuha, primerno svoji starosti, in uživa 
v kuhinji. Poslovno pa na to, kar sem dosegel v kulinariki.

Ali	spremljate	kuharske	šove?	Imate	vzornika?
Kuharskim šovom se izogibam, ker so preveč prirejeni.  

Kar se pa tiče vzornikov, jih je veliko. Prvi slovenski vzornik je 
Marko Pavčnik (prejemnik Michelin platea in ima restavracijo 
v Celju – Bistro Lalu). Tuji pa Blumen – skandinavska moleku-
larna kuhinja. 

Zakaj	je	delati	v	gastronomiji	nekaj	posebnega?	
Gastronomija te more pritegniti, moraš začutiti kuhinjo in 

goste ter sodelavce. In v tem tudi uživati. 
Kako	bi	pritegnil	mlade,	da	bi	se	odločili	za	ta	poklic?	
Gastronomija ima, kar se tiče dela, široke spektre različnih 

stvari. Delo je dinamično in raznoliko. Prisotna so potovanja in 
druženja s prijatelji iz te stroke. 

Pripravila: Neja Rošer, 1. GTa

 INterVjU

gastronomija te mora pritegniti
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aKtIVNO DržaVljaNstVO

aktivno  
državljanstvo

Dijaki SPSŠ Zreče so v okviru učnih vsebin aktivnega 
državljanstva vključeni v vsesplošno aktivnost na različnih 
področjih, predvsem pa aktivno državljanstvo razvijajo z 
izobraževanjem, usposabljanjem in z udejstvovanjem v javnem, 
političnem in splošnem družbenem dogajanju. Spoznavajo 
kulturno dediščino Slovenije, da bi lažje razumeli preteklost, 
ljudi in svet okrog sebe. S tem krepijo spoštovanje do svojega 
bivalnega okolja in se razvijajo v odgovorne državljane.

V septembru so obiskali Predjamski grad. Predstavili so 
dogajanje skozi čas, predvsem povezano z gradom in Erazmom 
Predjamskim. Na Kosovelovi domačiji v Tomaju so si ogledali 
spominsko zbirko družine Kosovel, opisali so življenje 
Srečka Kosovela in poudarili pomen njegovega delovanja. V 
kapucinskem samostanu sv. Frančiška Asiškega v Vipavskem 
Križu so si ogledali njegovo notranjost, spominsko sobo Janeza 
Svetokriškega in knjižnico.

Spoznavali so preteklost podzemnih rovov pod Teznom 
v Mariboru, prisluhnili zgodbi o najstarejši trti na svetu in 
raziskovali kulturno dediščino lokalnega okolja.

Kulturni dediščini pripisujejo velik pomen, saj opisuje 
zgodbo človeka, ki skozi stoletja spreminja okolje v svoj kraj, 
kulturne prvine se ohranjajo skozi čas, so bogastvo, ki ga je 
treba ohranjati za prihodnje rodove.

Udeležili so se delavnic v Mladinskem centru Dravinjske 
doline, kjer so spoznavali demokratične in odločevalske 
procese. V prostorih Radia Rogla so sodelovali v razpravi z 
novinarko poudarili pomen medijev. 

Dijaki si želijo postati sodelujoči in odgovorni člani pri 
urejanju družbenega življenja v Sloveniji in znotraj skupnega 
evropskega prostora, zato so obiskali Hišo EU in Državni zbor 
Republike Slovenije.

Štefica Fink
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ŠOla amBasaDOrKa

Šola ambasadorka  
evropskega parlamenta

Kot že tri leta, sem tudi letos aktivno sodeloval v projektu 
Šola ambasadorka Evropskega parlamenta. 

Z aktivnostmi smo začeli že kmalu po začetku šolskega leta. 
Najprej smo posodobili in uredili info točko naše šole. Nanjo 
smo dodali nove fotografije in nekaj informacij o programu 
Erasmus+. Januarja smo začeli s pripravo na cikel razprav »Če 
bi jaz odločal«. V prvi razpravi smo preko spleta z evropskimi 
poslanci in strokovnjaki razpravljali o zeleni prihodnosti 
Evrope in vplivu podnebnih sprememb na Evropejce. V 
nadaljevanju cikla smo se razprav udeležili v živo, in sicer v 
Ljubljani na temo prihodnost izobraževanja ter v Novem mestu 
na temo energija prihodnosti. Kot aktivni ambasadorji smo za 
vsako temo razprave poiskali probleme in skupaj oblikovali 
rešitve. Ker smo bili izbrani kot ena najaktivnejših šol, smo 
dobili možnost sodelovati v razpravi neposredno s poslanci iz 
Evropskega parlamenta v Strasbourgu. Skozi celotno leto smo 
pripravljali različne delavnice na temo delovanje Evropske 
unije in s tem izobraževali dijake. Ob dnevu Evrope, ki ga vsako 
leto praznujemo 9. maja, smo za dijake naše šole pripravili 

predstavitev Evropske unije in njihovo znanje preizkusili v 
kratkem kvizu. Ob koncu predstavitve Evropske unije in kviza 
je lahko vsak poskusil tipične jedi držav članic. 

Skozi vsa leta sodelovanja v projektu EPAS sem pridobil 
ogromno znanja, ki mi bo koristilo pri študiju in kasneje v 
življenju.

Urh Iršič, 4. GTa
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POtePaNja

Po znanje in izkušnje v Prago
Letos smo se na večdnevno strokovno ekskurzijo odpravili 

v Prago in Bratislavo.
Na pot do Prage, ki je trajala 10 ur, smo se odpravili 29. 

marca. Po prihodu v češko prestolnico smo si najprej ogledali 
Narodni tehniški muzej, kjer smo občudovali stare avtomobile, 
vlake in druga prevozna sredstva, staro tehnologijo in pozabljene 
pripomočke. Nato smo se ustavili v živalskem vrtu, ki je med 
največjimi in najlepšimi v Evropi ter obsega kar 57 hektarjev. 
Opazovali smo različne živali: žirafe, opice, pingvine, tigre, 
leve in druge. Po doživetjih v živalskem vrtu smo si ogledali 
še pivovarno. V večernih urah smo prispeli do hotela, kjer smo 
večerjali in se udobno namestili v sobe.

Naslednji dan smo se po zajtrku odpravili v Narodno 

galerijo. Po ogledu smo se sprehodili skozi mesto, se povzpeli na 
grajski grič, občudovali Zlato uličico, Karlov most in si ogledali 
zanimivo sinagogo. Sledila sta kosilo in raziskovanje mesta. 
Potem smo se vkrcali na ladjico, s katero smo se zapeljali po 
Vltavi in na njej tudi večerjali. Prage nismo mogli zapustiti brez 
ogleda Plečnikove cerkve. Ponosni smo lahko na delo našega 
arhitekta. 

Na poti domov smo se ustavili v Bratislavi. Tam smo si 
ogledali mestno jedro z gradom, se sprehodili po mestnih 
ulicah in se zvečer z dvigalom povzpeli na stolp UFO. Z vrha 
stolpa smo občudovali prelep nočni razgled na mesto. Nato je 
sledila vožnja proti domu.

Ekskurzija mi je bila 
zelo všeč, saj smo si ogledali 
številne znamenitosti, se 
veliko naučili in se hkrati 
imeli zelo lepo.

Žak Golenač, 1. Sa
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POtePaNja

Pohod na Lovrenška jezera

Poti po domovini in tujini

V RadovljiciŠportnoZelenci

V CeljuV Mariboru

Predbožični DunajV ZagrebuNa Krasu

V PlaniciV Kranjski Gori
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Zdravje je naše največje bogastvo. 
Prevzemimo odgovornost zanj!

V petek, 31. 3. 2023, smo v okviru projekta Zdrava šola na 
SPSŠ Zreče obeležili dan zdravja.

Ves dopoldan so na šoli potekale različne delavnice, 
posvečene zdravju. Zunanji izvajalci so izvedli različna 
predavanja in delavnice na temo zdravja. Dotaknili smo se 
(ne)varnega modnega trenda – tetoviranja,  vpliva elektronskih 
cigaret na zdravje, pomena spanja in zasvojenosti z zasloni, 
opozorili smo na pasti energijskih pijač. Civilna iniciativa 
Slovenije nas je spodbudila k razmišljanju, če resnično vemo, 
kaj jemo, kje je meja med ekologijo, etiko in ekonomijo ter kako 
lahko sami poskrbimo za lepšo prihodnost. Poskrbeli smo tudi 
za gibanje. S testi smo ocenili raven telesne pripravljenosti 
otrok in opravili analizo njihove telesne sestave. Prišla je tudi 
psihologinja in med drugim smo si odgovorili tudi na vprašanje, 
zakaj je včasih tako težko reči »rad(a) te imam«.  

Tjaša Rajšp

POVeZaNI
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POVeZaNI

Občinska prireditev 
Športnik leta Občine Zreče

3. aprila je v Zrečah potekala prireditev Športnik leta 
Občine Zreče 2022, ki smo jo oblikovali mentorji in dijaki 
Šolskega centra Slovenske Konjice-Zreče že tretjič. Tokrat 
smo za prireditev izbrali naslov Šport za vsakogar, v katerem 
smo povezali vključujoče mednarodno geslo Sports for all in 
pogovor o razmerah za vzgojo k športu v lokalnem okolju. 
Dinamični program, popestren z glasbo in s plesom, je lepo 
dopolnil podelitev plaket in pokalov najboljšim športnikom v 
letu 2022.

Mateja Smolar Tič
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lIterarNO

Bralna značka
Letos smo na šoli precej aktivnosti posvetili spodbujanju 

branja. Med drugim smo organizirali bralno značko. Dijaki 
so morali prebrati tri knjige po predlaganem seznamu. Bralno 

značko je uspešno opravilo pet dijakov, ki so prejeli praktično 
nagrado in priznanje. Po zaključku smo jih razvajali še s sladico 
in kavico.

Doroteja Rušnik Stramšak in Helena Sovec

Spodbujanje branja
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V družbi z 
marijem čukom
Ob vseslovenski Noči knjige, to je 21. 4. 2023, smo v okviru 

projekta Povabimo besedo, ki ga podpira Društvo slovenskih 
pisateljev, gostili pesnika, pisatelja, kritika in novinarja Marija 
Čuka. Z jasno in iskrivo mislijo je več kot 50 dijakov in 
zaposlenih popeljal v življenje človeka v tržaški pokrajini nekoč 
in danes. S svojim romanom o požigu Narodnega doma, Črnim 
obročem, nam je približal razumevanje okoliščin, ki so privedle 
do tako strašljivega dogodka.

Pisatelj je dijake prevzel z zanimivimi življenjskimi 
spoznanji, bogatim znanjem in s pokončnostjo.

Dijaki bodo pridobljeno znanje s pridom uporabili pri 
pouku in v življenju. V naslednjem šolskem letu načrtujemo 
strokovno ekskurzijo v Trst, kjer si bomo ogledali Narodni dom 
in druge znamenitosti mesta ter tržaško pokrajino.

Zahvaljujemo se Društvu slovenskih pisateljev za 
financiranje obiska in se veselimo nadaljnjega sodelovanja.

Marjana Cenc Weiss

KUltUrNO

goethe-Institut 
v gosteh

Aprila smo na šoli gostili Goethe-Institut Ljubljana. 
Mag. Katja Bradač je dijakom predstavila inštitut in izpeljala 
delavnico o germanizmih. Dijaki so aktivno sodelovali in 
s svojo iskrivostjo navdušili gostjo. Veselimo se tovrstnih 
aktivnosti, saj je znanje nemščine pomembno v vsakdanu in 
pri poklicu.

Rebeka Očko in Marjana Cenc Weiss
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to noč sem jo videl 
Dijaki na večerni predstavi v SNG Maribor

Dijaki so si v okviru interesnih dejavnosti v SNG Maribor 
ogledali koprodukcijsko gledališko predstavo To noč sem jo 
videl, nastalo po Jančarjevem istoimenskem romanu. Sijajna 
mednarodna igralska zasedba, ljubezenska zgodba in vihra 
druge svetovne vojne so na dijakih pustili prav poseben pečat.
Gledališče je tudi prostor druženja. Med obiskovalci smo 
srečali številne znane Slovence.

Kaj	je	dijake	presenetilo	med	predstavo?
Zanimiv scenarij.
Ko se je Veronika učila jahati.
Ko sta se Janko in Jeranek stepla.
Streljanje s pištolo.
Doživeto igranje. 
Drugi del predstave, ki je bil zelo razmišljujoč. 
Srbska pristnost vojaka Steva.
Govorjenje v več jezikih in petje.
Povezanost med igralci iz različnih gledališč.

Všeč	mi	je	bil	igralec/igralka	…
Veronika. Ker je imela poleg moža veliko ljubimcev. 
Stevo, ker je igral zelo doživeto.
Horst, ker je imel zanimiv glas.
Stevo, ker je prikazal pravo vnetost Srba. 
Horst, ker se je zelo vživel v vlogo.
Igralec klavirja, saj je samo sedel.

Začuden	sem	bil,	ko	....
Sem prvič videl Veroniko.
So začeli govoriti v nemščini.
So vsi stali pri miru.
Sta Veronika in Leo odšla z vojaki.
So po celotnem odru potrosili sneg.
So hitro spreminjali sceno.
Sta se imela Stevo in Veronika rada,  
potem pa se sovražita.

Začuden	sem	bil,	ko	....
So Lea mučili. 
So odjeknili streli.
Sta vojaka streljala v sliko.
So partizani dejansko ubili Veroniko in Lea.
So prepletali preteklost in sedanjost.

Nisem	razumel	...
Zakaj so vsi stali pri miru.
Zakaj se je Jeranek tako grdo obnašal do Joži.
Zgodbe, ki jo je govoril mož na vozičku.
Nekaterih delov v zadnjem delu predstave.
Mogoče nisem razumel srednjega dela, ampak 
sem na koncu povezal in razumel bistvo.

Razveselilo	me	je	...
Ko so začeli peti.
Ko so na oder stopili trobentači.
Ko sta se Veronika in Stevo zaljubila.
Da je bila predstava boljša, kot sem mislil.
Raznolikost med zgodbami, a vseeno nekakšna  
povezava 
med njimi.
Da je bila predstava zanimiva in me je pritegnila. 
Ko je Veronika odšla s Stevom v Maribor.
Veliko vključene glasbe.
Ko sem videla Mileno Zupančič.
Ko so upodobili sneg.

V	dvorani	sem	se	počutil	…
Dobro, saj je bilo vzdušje prijetno.
Sproščeno.
Sijajno.
Malo vznemirjeno, saj me je prestrašilo streljanje in 
na koncu pretep med vojakoma.
Mirno, vse je bilo tiho in temno. Vse, kar sem lahko videl, 
so bili igralci.
Dobro, saj sem imel dober pogled na celo sceno.
Udobno, toplo in prijetno.
Napeto, saj nisi predvideval sledečega dogodka.

Režiserju	in	igralcem	bi	rad	sporočil	...
Da je bila predstava odlična.
Da je bilo super.
Da se splača pogledati predstavo. 
Da je bila predstava zelo dobro zrežirana. 
Da se je opazilo, koliko truda so vložili v predstavo.
Da so odlično predstavili roman To noč sem jo videl.

Pripravila: Marjana Cenc Weiss

KUltUrNO



21. januar 2023 bo za vedno 
zapisan v mojem srcu kot ena izmed 
najbolj nepozabnih izkušenj v mojem 
življenju. Na ta dan sem kot maturant 
prevzel dvojno vlogo – povezovalca in 
plesalca na maturantskem plesu. Večer 
je bil čaroben vrtinec čustev, glasbe 
in prijateljstva, ki me bo spremljal vse 
življenje.

Ko sem prvič vstopil v dvorano, sem 
bil preplavljen s čudovitim vzdušjem. 
Dekoracija je ustvarjala pravljični svet, ki je bil poln bleščic, 
svetlečih lučk in elegantnih detajlov. Dvorana je žarela v svoji 
lepoti, kar je obetalo nepozabno doživetje. Občutek navdušenja 
in pričakovanja se je širil med maturanti, ki smo se zbrali na tem 
posebnem večeru.

Ko sem prevzel vlogo povezovalca, sem čutil mešanico 
vznemirjenja in odgovornosti. Nagovoril sem maturante, ki 
so bili oblečeni v svoje najlepše obleke, ki so izražale njihovo 
mladost, slog in edinstvenost. Povsod sem 
videl bleščeče oči in široke nasmeške, ki 
so pričali o pričakovanjih in veselju, ki ga 
je prinesel ta večer.

Glasba je začela igrati, plesišče je 
zaživelo. Obdan s svojimi sošolci in 
prijatelji z gimnazije sem se prepustil 
ritmu glasbe in se pustil odpeljati v vrtinec 
plesa. Vsak korak je bil izražanje čustev, 
svobode in radosti. Občutek enotnosti 
in povezanosti med maturanti je bil tako 
močan, da smo se plesalci na plesišču 
združili v en sam val energije.

Vloga povezovalca mi je omogočila, 
da sem soustvarjal vzdušje in skrbel za to, 
da so se vsi maturanti počutili dobrodošle 
in vključene. Skupaj smo delili nepozabne 
trenutke. Glasba je bila naš vodnik skozi ta 
čaroben večer, poln sreče in prijateljstva.

Poleg plesa smo imeli tudi druge 
aktivnosti, ki so popestrile večer. 
Fotografski kotiček je bil priljubljeno 

mesto za ustvarjanje spominskih 
fotografij s prijatelji, ki bodo ostale 
kot trajen spomin na ta poseben 
dogodek. Prigrizki in osvežilni napitki 
so nas osveževali in dajali energijo za 
nadaljnje plesne korake.

Ta večer je bil vrhunec mojega 
maturantskega leta. Prepletanje 
vloge povezovalca in plesalca mi je 
omogočilo, da sem globlje doživel 
ta izjemni dogodek. To je bil čas, ko 

smo se poslavljali od srednješolskih dni in začeli vstopali v 
svet odraslosti, a hkrati smo si ustvarili nepozabne spomine in 
okrepili vezi s prijatelji, s katerimi smo delili ta poseben trenutek.

Maturantski ples bo za vedno ostal v mojem srcu kot čaroben 
večer, ki sem ga imel čast voditi in na njem plesati. To je bil 
večer, ki je združil generacijo in ustvaril nepozabne spomine, ki 
jih bomo nosili s seboj vse življenje.

Matevž Arzenak, 4. Sa
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sVečaNI KOraKI

matUraNtsKI Ples
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Na PreHODU

3. a

Upamo, da se bomo še srečevali
Na začetku prvega letnika se nismo vsi poznali, 

a smo se kmalu spoznali in dobro razumeli. Smo 
zanimiva in zabavna generacija. Preživeli smo 
vzpone in padce, veliko je bilo zabavnih trenutkov, 
ki se jih bomo spominjali vse življenje. Vemo, da so 
dijaška leta najlepša.

Z veseljem se bomo spominjali tudi naših 
profesorjev, ki so nam vedno stali ob strani, ko smo 
jih potrebovali. Upamo, da se bomo še srečevali tudi 
po končanem šolanju, šli na kakšno pijačo in obujali 
spomine.

Matic Grašič, 3. a
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Na PreHODU

4. Sa in 4. GTa

Ob pravih ljudeh je vse lažje
Lepo je na novo začeti. Začetki so nepopisan list. 

Nanj lahko napišeš izbrane besede, skrivnosti in ustvariš 
nekaj povsem novega, nepozabnega.

Ko smo prestopili prag srednje šole v Zrečah, se je za 
nas odprla nova pot, novo poglavje, ki ga pišemo v knjigo 
življenja.

Zdi se mi, kot da je to bilo včeraj. Prestrašeni in polni 
pričakovanja smo opazovali, kaj se dogaja okoli nas. Novi 
sošolci, učilnice, profesorji … Ni minil mesec, ko smo 
že pričeli z najstniškimi vragolijami. Stene učilnic so 
pridobile naše sledi, slike so ostale brez stekel in pohištvo 
je pridobilo nove, lepše vzorce. Kljub stvarem, ki smo jih 
po naše »obarvali«, smo profesorje vedno spoštovali. Bili 

so nam v oporo, na njih smo se lahko obrnili in skupaj 
rešili težave ter hodili uspehom naproti.

Le kdo bi si mislil, da štiri leta šolanja minejo tako 
hitro? Danes vem odgovor na to vprašanje. Ob pravih 
ljudeh, ki te vodijo, je vse lažje in čas mineva hitreje.

Srednja šola je zame že skoraj spomin, ki se ga bom z 
veseljem in s ponosom spominjala. Čeprav so mnogokrat 
zvezki bili polni solz, volja pri koncu, učenje brez smisla 
in se je vse zdelo nemogoče, se je bilo vredno truditi za 
zadani cilj.

Spomini lahko oživijo prelepe trenutke in nas vedno 
znova opominjajo, zakaj nam je dano živeti.

Evita Pesjak, 4. Sa
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